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۳۰ درصد ایرانی ها کبد چرب دارند

اینکه چرا  فوق تخصص گوارش و کبد، درباره 
اینقدر گرفتار کبد چرب شده ایم، توضیحاتی داد.

عنوان  با  علویان،  موید  سید  مهر،  گزارش  به 
بدن  سلول های  کمین  در  چربی  که  مطلب  این 
چاق تر  ما  جامعه  روز  به  روز  و  است  نشسته 
شده است، گفت: به امتداد افزایش چاقی، خطر 
بیماری های قلبی عروقی، سکته های مغزی، بالا 
رفتن کلسترول و تری گلیسیرید خون و دیابت نیز 
افزایش می یابند. وی افزود: رژیم غذایی نامناسب 
و پرخوری و در کنار آن کاهلی و کم تحرکی سبب 
شده که کبدها چرب شوند، تا حدی که بر اساس 
برخی تحقیقات انجام شده حداقل ۳۰ درصد از 

مردم کشورمان دچار کبد چرب هستند.
تاکید کرد: کبد که در  این موضوع  به  علویان 
چربی  با  خود  دارد،  اساسی  وظیفه  سموم  دفع 
زیاد مسموم می شود. این فوق تخصص گوارش و 
کبد گفت: گرچه کبد چرب بیشتر در افراد چاق 
دیده می شود ولی در افراد لاغر با سابقه ژنتیکی 
دیابت و مصرف کنندگان چربی و روغن فراوان هم 
دیده می شود. وی افزود: زنان خانه دار کم تحرک 
و کارمندان که وقت زیادی برای آشپزی ندارند و 
مجبور به مصرف غذاهای آماده و ناسالم می شوند، 

در معرض ابتلاء به کبد چرب قرار دارند.
با رسوب  باید  این مطلب که  با عنوان  علویان 
چربی در کبد مقابله و برای حذف آن تلاش زیادی 
نمود، ادامه داد: مبتلایان به دیابت مستعد کبد 
چرب هستند و از طرفی دیگر مبتلایان به کبد چرب 

مستعد ابتلاء به دیابت در آینده هستند.
چرب،  کبد  درمان  در  قدم  اولین  افزود:  وی 
افزایش میزان تحرک و انتخاب ورزش و به موازات 
آن کاهش چشمگیر مصرف چربی اشباع شده در 
غذای مصرفی است. زیرا قوی ترین عامل در افزایش 
اشباع  چرب  اسیدهای  مصرف  مضر،  چربی های 
لبنی  باید محصولات  علویان گفت:  شده است. 
پرچرب، کره، پنیر، بستنی، سوسیس، گوشت های 
چرب را حذف کرد و به جای آن از محصولات لبنی 
کم چرب، گوشت بدون چربی و سبزیجات و میوه 
بیشتر استفاده کرد. وی افزود: مصرف غذاها به 
و  از سبزیجات  استفاده  و  بخارپز  و  آب پز  روش 
غذاهای گیاهی از راه هایی است که می توان برای 
جلوگیری از ابتلاء به کبد چرب برای آن حساب 
ویژه ای در زندگی ایجاد کرد و در کنار مصرف چنین 
ورزشی  کرد،  ورزش  ساعت  نیم  روزی  غذاهایی، 
که ضربان قلب ما را به ١٣٠ در دقیقه برساند و 
کاملاً عرق کنیم. علویان ادامه داد: عده ای از افراد 
نمی توانند از طعم و مزه غذاهای چرب بگذرند و 
ادعا دارند که بدون چربی، غذاها برای آنها غیرقابل 
تحمل خواهد بود. باید به آنها گفت که چربی برای 
کبد مضر است و غذایی که سرخ می شود آکنده 
از چربی مضر است و غذای آب پز بهتر و سالم تر 
است و یا حداقل کاری که این افراد می توانند انجام 
از روغن کمتری برای سرخ  این است که  دهند، 
کردن غذا استفاده کنند. وی در همین راستا افزود: 
ماهیتابه هایی  از  این است که  بعدی هم  راه حل 
که اخیراً به بازار آمده و غذا را بدون روغن سرخ 
می کنند، استفاده کنند. علویان گفت: انسان باید 
به جنگ عادت های غلط برود. ما بیمارانی داریم که 
وقتی می گوئیم نمک نخورید، یا غذاهای چرب و 
سرخ شده نخورید، انگار که دنیا را از آنها گرفته ایم. 
قلبی  دچار حملات  اینکه  از  بعد  بیماران  همین 
می شوند یا سکته مغزی می کنند، چنان وحشتی 
سراسر وجود آنها را می گیرد و ظرف مدت کوتاهی، 
عدم مصرف نمک، چربی، قند و…، برای آنها یک 
تغییر  کاملاً  آنها  ذائقه  و  می شود  عادی  مسئله 
می کند که نشان می دهد می توانیم عادت غذایی 
خود را تغییر دهیم اما همیشه باید برای ما اجبار 
وجود داشته باشد. این فوق تخصص گوارش و کبد 
اظهار داشت: ما در ایران عادت های خوب غذایی 
داشتیم و البته هنوز هم داریم که عده ای از مردم 
به ویژه در روستاها از آن استفاده می برند و سود 
آن را هم می بینند، همچنان که کلم، کاهو، سیب، 
لیمو، پوست مرکبات، نعناع، پونه، کاسنی، انگور، 
مرزنگوش، توت، توت فرنگی، هویج، جوانه گندم، 
خار علیص از گیاهان دوستدار کبد هستند. البته 

بسیاری هم آن را فراموش کرده اند.
وی افزود: ما غذاهای فست فود سالم هم داریم؛ 
میرزا قاسمی یک نوع غذای سریع اما سالم است. 
درست  کشک  با  شهرها  برخی  در  که  غذاهایی 
می کنند که سرشار و انباشته از کلسیم است. باید 
به سنت های درست بازگشت. به جای نوشابه های 
قندی و گازدار، از دوغ های مناسب و شربت های 

بدون قند نعنا و لیمو ترش استفاده کرد.

آمادگی شهرداری تهران برای جذب 5000 
نیروی پاکبان

از وضعیت رفت و روب شهر ناراضی 
هستیم

پسماند  مدیریت  سازمان  حسابرسی  گزارش 
شهرداری تهران برای سال ۱۴۰۲ با رأی حداکثری 

اعضای شورای شهر تهران تأیید شد.
اسلامی  شورای  اعضای  ایسنا،  گزارش  به 
جلسه  شصتمین  و  دویست  در  تهران  شهر 
علنی شورای اسلامی شهر تهران بررسی گزارش 
پسماند شهرداری  مدیریت  سازمان  حسابرسی 
تهران برای سال ۱۴۰۲ را در دستور کار داشتند 
که در همین راستا رضا محمدی، مدیر عامل این 
سازمان با بیان اینکه زمینی از ۷۰ سال پیش در 
کهریزک به شهرداری تحویل داده شده و در آن 
پردازش می شود، گفت: در زمینی که  پسماند 
۴۰ سال قبل شهرداری زباله دفن کرده و پس از 
آن اقدامی انجام نداده، مالکی پیدا شده که از 

شهرداری شکایت کرده است.
وی افزود: چون به آن زمین خسارت وارد شده 
خسارت  التفاوت  مابه  یا  که  شده  این  بر  قرار 
پرداخت شود و یا زمین به مالک تحویل و زباله 
آن منتقل شود. رقمی که به عنوان خسارت اعلام 
کرده بودند بسیار سنگین بود و ما گفتیم که با 
یک سوم هزینه اعلام شده، زباله را منتقل کنیم.

 ۷۰ مدت  به  آرادکوه  اینکه  بیان  با  محمدی 
سال مرکز دفن پسماند است، تأکید کرد: بنده 
اداره کل منابع طبیعی موارد را  استانداری،  در 
دنبال کردم. زباله سوزی که در آن زمین فعالیت 
داشته از نظر منابع طبیعی خلاف قانون فعالیت 
می کند. در جلسه ای که با شهردار و دادستان 
داشتیم گفتیم که در آن زمین ترک فعل انجام 
شده و هیچ پیمانکاری حاضر نیست در زمینی که 

ما مالک آن نیستیم، فعالیت کند.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
تهران با تأکید بر اینکه مالکیت تنها به گونه ای 
است که برخی زمین ها صرفا در تصرف شهرداری 
است، گفت: این موضوع یکی از معضلات ماست 
و شهردار شخصاً موضوع را پیگیری می کند. برای 
شهرک بازیافت هم موضوع را پیگیری می کنیم 
و نامه نگاری های لازم را در این خصوص انجام 
داده ایم. ما هفت هزار تن زباله را کجا می توانیم 

دفن کنیم؟
وی ادامه داد: بیش از ۱۵ سال است قرارداد 
زمین آبعلی تمام شده و پیگیری هایی انجام دادیم 
ناچار  نهایت  در  و  برسد  نتیجه  به  که موضوع 
از  کنیم.  را طی  آن  فرایند قضایی  خواهیم شد 
شورا تقاضا داریم به واسطه اتفاقاتی که در بخش 
نیروی انسانی در سازمان افتاده، مساعدت های 

لازم را داشته باشد.
نیروی  و  آلات  ماشین  اینکه  بیان  با  محمدی 
مدیریت  حوزه  در  اثرگذار  عنصر  دو  انسانی 
ماشین  میانگین  کرد:  تأکید  هستند،  پسماند 
آلات تحویلی به ما به مقدار ۱۳۹۴ بود و امروز 
به سال ۱۳۹۹ رسیده است. جاروهای مکانیزه که 
از ساختار خارج شده بود دوباره فعال شده است. 
۳۰۰۰ نیروی ایرانی داریم که پیمانکاران را مجاب 
کردیم نیروهای ایرانی و یا اتباع مجاز جذب کنند 
که در یک سال اخیر ۱۰۰۰ نیروی ایرانی جذب 

شد.
وی ادامه داد: از شهردار تهران و شورا خواستیم 
که با وزارت کشور هماهنگی های لازم را داشته 
باشند تا بتوانیم نیروی ایرانی جذب کنیم. در حال 
حاضر آمادگی داریم ۵۰۰۰ نیروی پاکبان جذب 
کنیم و بیش از قانون کار حقوق بپردازیم و حقوق 

بیش از ۱۲ میلیون تومان را در نظر گرفته ایم.
چمران: از وضعیت رفت و روب شهر ناراضی 

هستیم
مهدی چمران رئیس شورای اسلامی شهر تهران 
مدیریت  سازمان  عامل  مدیر  سخنان  از  پس 
پسماند شهرداری تهران با تأکید بر اینکه همه 
ما از وضعیت رفت و روب شهر ناراضی هستیم، 
تأکید کرد: باید در جلسه ای جداگانه به موضوع 
برخی  پرداخته شود.  پسماند  مدیریت  عملکرد 
شهرها از محل جمع آوری پسماند، هزینه رفت و 
روب را تأمین می کنند و نظافت انجام می دهند و 
معابر هم پاکیزه است اما در تهران با وجود جمع 
آوری زباله گردان، هنوز این افراد وجود دارند و 

وضعیت رفت و روب هم رضایت بخش نیست.
سازمان  حسابرسی  گزارش  ایسنا،  گزارش  به 
مدیریت پسماند شهرداری تهران برای سال ۱۴۰۲ 

در این جلسه با حداکثر آراء موافق تأیید شد.

استارلینک پروژه ای است که توسط شرکت اسپیس 
ایکس انجام میشود و هدف آن مهیا سازی اینترنت در 
تمام کره زمین و حتی فضا است. این شرکت با استفاده 
از تعداد زیادی ماهواره که در اطراف زمین قرار میگیرند 

قصد دارد تمامی زمین را به اینترنت متصل نماید.
به گزارش تابناک، حالا با خبر فراگیری این اینترنت 
ماهواره ای و رسیدن تعداد قابل توجهی از دستگاه های 
گیرنده آن در کشور، استفاده از این اینترنت و نحوه 
دسترسی و هزینه های استفاده از آن به موضوع چالش 

برانگیز شبکه های اجتماعی تبدیل شده است.
 دست های پشت پرده یا پروژه سیاسی؟

درحالی که چند روز گذشته اشخاص و اکانت های 
مختلف در شبکه های اجتماعی در خصوص فراگیری 
این اینترنت ماهواره ای اظهارنظرات مختلفی داشته اند و 
فیلم و عکس های مختلفی از تجهیزات آن را در صفحات 
خود به اشتراک گذاشته اند، برخی این موج رسانه ای را 

یک »پروژه رسانه ای- سیاسی« قلمداد کرده اند.
برخی از موافقان تحلیل پروژه »رسانه ای-سیاسی« 
گسترده  انتشار  پشت پرده  که  معتقدند  استارلینک 
مطالب و تصاویر مربوط به اینترنت ماهواره ای جریان 
ساختن  پررنگ  با  که  هستند  آزاد  اینترنت  مخالف 
واقعیت موجود سعی دارند تا برای مقامات مربوطه 
حساسیت ایجاد کرده و هزینه های استفاده از آنرا برای 

کاربران بالا ببرند.
از سوی دیگر برخی معتقدند که اتفاقا جریان پشت 
پرده این موضوع حامیان دولتی اینترنت آزاد هستند 
که به نوعی سعی در آماده سازی جامعه دارند و با این 
کار میخواهند ضمن هشدار به تصمیم گیران این حوزه 

جانشین خارجی اینترنت آزاد را پررنگ کنند.
اینترنت ماهواره ای واقعیتی غیرقابل انکار

دست های  دنبال  به  همچنان  عده ای  که  درحالی 
پشت پرده پروژه رسانه ای استارلینک هستند به نظر 
می رسد این موضوع واقعیتی مبتنی بر تکنولوژی روز 
و غیرقابل انکار است. سرعت پیشرفت های تکنولوژی 
هر روز بیشتر شده و امکان محدودیت های دولتی برای 
دسترسی به اینترنت و رسانه ها با ابزار های مختلف هر 

روز کمتر می شود.
در این فضا اشتباه استراتژیک دولت ها، چشم بستن 
ایجاد محدودیت های  و  موجود  واقعیت های  روی  بر 
با  مقابله  توان  به  امید  و  خیالی  بی ضابطه، خوش 
سرعت پیشرفت های تکنولوژی است. به همین دلیل، 
فناوری ها،  این  محدودسازی  برای  تلاش  جای  به 
بهتر است سیاست گذاران به دنبال راه حل هایی برای 
هماهنگ شدن با تغییرات جهانی باشند و فرصت های 
جدیدی که این فناوری ها ایجاد می کنند را شناسایی و 

بهره برداری کنند.
استارلینک قاچاقی به ایران می آید، دلال هر قیمتی 

بخواهد روی آن می گذارد!
استارلینک قاچاقی به ایران می آید، دلال هر قیمتی 

بخواهد روی آن می گذارد!
با انتشار تصویری از نقشه ماهواره های استارلینک 
در سراسر جهان، ادعاهایی مبنی بر دسترسی برخی 
اجتماعی  در شبکه های  استارلینک  به  ایرانی  کاربران 
مطرح می شود و برخی حتی تصاویری از ماهواره های 
استارلینک با منظره برج میلاد منتشر کرده اند؛ محمد 

کشوری در واکنش به این خبر گفت:» استارلینک به 
تعداد محدود در ایران استفاده می شود؛ اما این طور 
نیست که بگوییم با آمدن استارلینک به ایران، دیگر 

فیلترینگ بی معنا می شود.«
در روزهای اخیر تصویری با عنوان »استارلینک های 
فعال در ایران« در شبکه های اجتماعی دست به دست 
می شود که ادعا می کند استفاده از اینترنت ماهواره ای 

استارلینک در ایران، فراگیر شده است.
محمد کشوری کارشناس فناوری اطلاعات و ارتباطات 
پستی در صفحه توییتر خود در این خصوص به اشتراک 
گذاشت و نوشت:» در این موضوع که استارلینک مهم 
است، بحثی نیست، اما این چیزی که دارد به عنوان 
نقشه »استارلینک های فعال در ایران« منتشر می شود، 
حسب بررسی من، نقشه »ماهواره های« استارلینک 
است که در لحظه از آسمان ایران عبور می کنند و نه 
گیرنده آن ها. دقت کنید تا الان بیش از ٦٠٠٠ ماهواره 

استارلینک در مدار قرار داده شده است.«
محمد کشوری در ادامه این رشته توییت افزود:»با 
این  در  بخشی  شدم،  متوجه  کامنت ها  برخی  اشاره 
سایت هست که مدعی، کاربران استارلینک هستند. 
چه  در  می گوید  می شود  زوم  سبز  نقاط  روی  وقتی 
تاریخی نصب شده اند. عجیب این است که تقریباً همه 
در ۷۱۳ روز قبل نصب شدند. نقاط قرمز هم کسانی 
هستند که با خوداظهاری استارلینک می خواهند. به 

نظر نمیاد این داده ها معتبر باشند.«
 کشوری در ادامه نوشت:»یکی از دلایل عدم اعتبار 
این است که بخش Order )نقاط خردلی رنگ( هم 
دارد. این درحالیست که حداقل سفارش استارلینک 
به دلیل  استفاده اش  ایران ممکن نیست )هرچند  از 
جابجایی سرویس سفارش داده شده از کشور دیگر به 

ایران می تواند امکان پذیر باشد(.«
نمی توان گفت با آمدن استارلینک فیلترینگ بی معنا 

می شود
شبکه های  در  آنچه  از  بیشتر  شفاف سازی  برای 
در  بیشتر  اطلاعات  دریافت  و  می گذرد  اجتماعی 
خصوص نقشه ای که دست به دست می شود، با محمد 
کشوری، کارشناس حوزه فناوری اطلاعات، به گفت وگو 
پرداختیم؛ او با اشاره به این موضوع که اکنون در مورد 
استارلینک اغراق می شود، گفت:» این طور نیست که 
بگوییم با آمدن استارلینک به ایران، دیگر فیلترینگ 
استارلینک  داد:»اینکه  ادامه  او  می شود.«   بی معنا 
آن  از  همه  و  بگیرد  را  داخلی  اینترنت  جای  بخواهد 
استفاده کنند اغراق است و حداقل تا زمان کوتاهی در 
آینده، این شکل استفاده از آن امکان پذیر نیست، اما به 

تعداد محدود از آن استفاده می شود.«
می توان جلوی قاچاق دیش های ماهواره ای استارلینک 

به کشور را گرفت
برای  ایران   IP نشدن  تعریف  درمورد  ادامه  در  او 

به عنوان  نمی توانید  شما  گفت:»  استارلینک  ماهواره 
افراد  اما  بخرید،  استارلینک  ایران  کشور  از  کاربری 
می توانند از خارج از کشور بخرند و بعد به ایران بیاورند 
و از آن استفاده کنند. البته می شود جلوی این اتفاق را 

گرفت اما تاکنون جلوی آن را نگرفتند.«
نمی توان دیش های ماهواره ای استارلینک را در کشور 

قیمت گذاری کرد
کشوری همچنین در مورد هزینه های استارلینک برای 
کاربران گفت:» یک هزینه ای وجود دارد که کاربران 
بسته به کشوری که در آن هستند به سایت استارلینک 
خریداری  را  دستگاه  این  مشخص  باقیمت  و  رفته 

می کنند. اما برای ایرانی ها این هزینه متفاوت است.«
او ادامه داد:» یک نفر استارلینک را می خرد و قاچاقی 
به ایران می آورد و بستگی به خودش دارد که با کاربران 
چقدر حساب می کند؛ بنابراین نمی توان برای آن قیمتی 

گذاشت.«
این فعال حوزه ارتباطات در مورد تصاویری که در 
فضای مجازی دست به دست می شود، گفت:» بخشی 
از تصاویری که منتشرشده بود، مربوط به موقعیت 
ماهواره ها است و ربطی به گیرنده ندارد. بخش دیگر 
آن نیز که مربوط به گیرنده ها است، با توجه به خود 
اظهاری کاربران تصویرسازی شده است و نمی توان به 
آن استناد کرد. تصاویر قدیمی هستند و نمی توان بر 

آن ها استناد کرد.«

محمدرضا ظفرقندی وزیر بهداشت و درمان، با اشاره به بیش 
از ۳۰۰ قلم کمبود دارویی و بدهی و مطالبات داروخانه ها در رابطه 
با سهم ارز و یارانه دارو، گفت: از حدود ۲۳ همتی که قرار بوده 

پرداخت شود، ۱۳ همت آن پرداخت شده است.
به گزارش فرارو، خبر قابل توجه دیگر در حوزه دارو و درمان، نیز 
از سوی ظفرقندی اینگونه اعلام شد که با حمایت دولت و شخص 
رییس جمهور و معاون اول و مذاکرات با ایشان قرار شد پنج همت 

دیگر پرداخت شود و مابقی اعتبارات نیز به زودی پرداخت شود.
این اعتبارات و یارانه ها در شرایطی به بخش بهداشت و درمان 
اعطا می شود که پیشتر، برخی کارشناسان درباره آینده وضعیت 
با  توجهی  بی  در صورت  معتقدند  و  اند  کرده  نگرانی  ابراز  دارو 

ابربحران دارویی مواجه خواهیم شد.
با توجه به اطلاعاتی که توسط رئیس جمهور و وزیر  اکنون و 
بهداشت مطرح شده است، پرسش هایی درباره آینده وضعیت دارو 
در کشور مطرح است. وحید محلاتی، نایب رئیس هیئت مدیره 
انجمن شرکت های پخش دارو و مکمل در گفتگو با فرارو به این 

پرسش ها پاسخ داد:
آقای پزشکیان از قبل رای اعتماد وزرا پیگیر وضعیت دارو بود 

برای حل مشکل دارو به همت های بیشتری نیاز داریم /منتظر 
تایید مصاحبه شوندهوحید محلاتی به فرارو گفت: آقای پزشکیان 
قبل از مشخص شدن وضعیت هیئت وزیران و پیش از رأی اعتماد 
مجلس به وزرا این دستور را به چند بخش از جمله سازمان برنامه و 
بودجه و بانک مرکزی دادند که به شرایط هشدارآمیز دارو رسیدگی 
کنند. دقیقا در روز معرفی وزرای کابینه بود که یک جلسه موازی 
با حضور فعالان حوزه دارو در بانک مرکزی برگزار شد و در جلسه، 
رئیس کل بانک مرکزی هم حضور داشتند و قرار شد که ۵۰ همت 
برای محصولات سلامت، شامل ۳۵ همت برای دارو، ۱۳ همت برای 
ملزومات و ۲ همت برای شیرخشک در نظر گرفته شده و از طریق 
شبکه بانکی در اختیار شرکت های زنجیره تامین دارو قرار گیرد. 
از آن تاریخ، ریالی به شرکت ها پرداخت نشده است، البته شبکه 
بانکی هم می گوید پول ندارد یا انتظار دارد شرکت ها هم بر اساس 
معیار های بانکی پول را دریافت کنند. به هر حال بعد از آن که آقای 
دکتر ظفرقندی، به عنوان وزیر بهداشت مشخص شدند، در اولین 
مصاحبه خود، بحث مشکلات دارو را مطرح کردند و لزوم رسیدگی 

به این موضوع را در دستور کار قرار دادند. 
وی افزود: پیگیری ها از سوی وزیر بهداشت ادامه پیدا کرد و آقای 
رئیس جمهور هم در گفتگوی تلویزیونی گفتند که قرار است از 
صندوق توسعه ملی، پولی اعطا شود. در نهایت اعلام شد مبلغ 
۵ همت به زنجیره تامین دارو داده می شود.. همچنین در تامین 
اجتماعی، ۲۰ همت برای دانشگاه های علوم پزشکی، در نظر گرفته 
شده که قرار بود حدود ۶ همت آن به دارو اختصاص پیدا کند. 
همچنین طی هفته پیش و هفته جاری، بخشی از بدهی تامین 

اجتماعی به داروخانه ها، که حدود ۲ همت و مربوط به فروردین 
و اردیبهشت بود، پرداخت شد. اگرچه پرداخت ۵ همت می تواند 
بخشی از مشکلات را حل کند، اما واقعیت این است که مشکل دارو 
اینگونه حل نمی شود. برای حل مشکل دارو به همت های بیشتری 

نیاز داریم.
نایب رئیس هیئت مدیره انجمن شرکت های پخش دارو در ادامه 
گفت: دولت تعهدی را برای پرداخت ۴۰ همت در طول سال، برای 
دارو دارد که این موضوع در طرح دارویاری تعیین و تصویب شده 
است. اگر این ۵ همت هم پرداخت شود، کل پرداتی های دولت 
شاید به ۱۰ همت برسد. برای بودجه سال آینده که آقای رئیس 
جمهور هم درباره آن صحبت کردند، هنوز تکلیف مشخص نیست 
که ارزی که به دارو خواهیم داد، بر چه پایه ریالی است و تفاوت های 
ارزی چگونه حساب می شود، یا چه میزان پول به شرکت های بیمه 
داده خواهد شد. بازار دارویی حدود ۱۷۰ همت به قیمت مصرف 
کننده در سال ۱۴۰۲ بود و حدود ۸۰ همت از این عدد از جیب 
بیمار پرداخت شده است. این رقم بسیار زیاد است و اصلا قرار 
نبوده بیمار اینطور پرداخت انجام دهد. همه این موضوعات باید 
در سال آینده درست شود هر چند که فقط بخش دارو نیست که 
ساماندهی مالی می خواهد. گندمکاران، پرستاران و بسیاری از افراد 
دیگر هم پول لازم دارند. رسیدگی به این مشکلات هم اصلا کار 

ساده ای نیست
از  بسیاری  بلکه  خاص،  دارو های  فقط  نه  اکنون  افزود:  وی   
دارو های غیرخاص نیز در برخی برهه ها به سختی پیدا می شود. 
درباره دارو هایی مثل وارفارین نیز همچنان رفع مشکل کامل نشده 
است و حتی برخی بیماران مجبورند دارو های فوریتی را از مسافران 

خارج از کشور درخواست کنند

اینترنت بدون فیتلر ماهواره ای در ایران ، واقعیت یا شایعه؟!

صدایپایاستارلینکمیآید
گروه جامعه - انتشار خبر و تصاویر فراگیری استفاده از اینترنت ماهواره ای، بدون فیلتر و سرعت بالای استارلینک در کشور مخصوصا در تهران موضوع 

جدید و چالش برانگیز روز شبکه های اجتماعی شده است.

چندهمتلازموضروریاست؟مشکل دارو چطور حل می شود؟

برخی معتقدند 
که اتفاقا جریان 
پشت پرده این 
موضوع حامیان 
دولتی اینترنت 
آزاد هستند که 

به نوعی سعی 
در آماده سازی 

جامعه دارند و با 
این کار میخواهند 

ضمن هشدار به 
تصمیم گیران این 

حوزه جانشین 
خارجی اینترنت 

آزاد را پررنگ 
کنند

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد گفت: در پویشی 
به نام »مشق همدلی« تامین ۸۵۰ هزار بسته لوازم التحریر با مشارکت 

مردم در دستور کار است.
حبیب الله آسوده معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد، 
در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت: مثل سنوات گذشته جشن عاطفه ها 
به عنوان یکی از مناسبت های ملی در سراسر کشور است که به منظور 
رشد،  علم آموزی،  به  کمک  برای  احسان  و  خیر  ترویج سنت حسنه 

توسعه و بالندگی کودکان، نوجوان و جوانان کشور برگزار می شود.
وی افزود: یکی از مأموریت های ما در جشن عاطفه ها جذب منابع 
نیازمند در سطح  مالی کمک های مردی برای کمک به دانش آموزان 
کشور با هم افزایی کمیته امداد بوده است که امسال هم مثل سنوات 
گذشته این برنامه تقریباً از ۱۵ در برنامه ما قرار دارد. با توجه به تقارن 
این ایام با دهه آخر ماه صفر کار از اوایل ماه ربیع الاول رسماً شروع 
با کمک خیرین، مؤسسات  ما در سطح کشور  شده است. همکاران 
خیریه و مراکز نیکوکاری برنامه جشن عاطفه ها را در دستور کار دارند.
معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد با اشاره به اینکه در 
هفته منتهی به مهرماه برقراری پایگاه ها در مصلاهای نماز جمعه در 
سراسر کشور تدبیر شده است گفت: این پایگاه ها برای مشارکت مردم 

و نمازگزاران ایجاد خواهد شد.
و  بومی هر شهرستان  به فضای  توجه  با  کرد:  اظهار  وی همچنین 

استان اختیارات را به مسئول هر استان دادیم و می توانند با هماهنگی 
مسئولین ذی ربط پایگاه هایی را در معابر عمومی بگذارند و با هماهنگی 
با آموزش و پرورش در هفته اول مهر مانند گذشته در مدارس مراسم 
در  والدین خود  با کمک  دانش آموزان  که  برگزار می شود  را  مشترکی 
ترویج این فرهنگ و کمک به دانش آموزان نیازمند مدرسه و شهرشان 

مشارکت کنند.
اعلام  هم  را  عاطفه ها  جشن  در  مردمی  مشارکت  راه های  آسوده 
کرد و گفت: کد دستوری #۱۲* هم یکی از درگاه هایی است که مردم 
می توانند کمک های خود را برای تامین لوازم التحریر در جشن عاطفه ها 
موضوع  این  به   ۶۰۳۷۹۹۷۹۰۰۰۰۱۹۱۹ حساب  شماره  همچنین  و 
اختصاص داده شده است. کد دستوری #۱*۸۸۷۷* هم به استان ها 
اختصاص پیدا کرده است که خیرین می توانند از این طریق استان و 

شهر مورد علاقه خود برای کمک رسانی را مشخص کنند.
وی در ادامه گفت: در پویشی به نام »مشق همدلی« که با کمک 
لوازم  بسته  هزار   ۸۵۰ تامین  است  شده  راه اندازی  فرهنگی  حوزه 
التحریر که بخشی از هزینه آن را کمیته امداد تقبل می کند و مابقی 
از کمک های مردمی تامین می شود، را در برنامه داریم. امیدواریم که 
امسال در کنار کمک به تامین کیف و کفش و پوشاک دانش آموزان، 
لوازم التحریر مورد نیاز را نیز برای همه نیازمندان با کمک خیرین تامین 

کنیم.

آسوده با تاکید بر اینکه مردم می توانند کمک های نقدی و کالایی خود 
را به دفاتر کمیته امداد در سراسر کشور تحویل دهند بیان کرد: البته 
خواهش ما از مردم بر این است که در صورت تمایل برای اهدای کالا و 
لوازم التحریر برای حفظ کرامت نفس دانش آموز نیازمند صرفاً کالای نو 

و بسته لوازم التحریر در کنار کمک های نقدی اهدا کنند.
وی همچنین گفت: برخی از خانواده ها می توانندیک دانش آموز دیگر 
را هم در کنار فرزندان خود در نظر بگیرند و بسته لوازم التحریری تهیه 
کنند و کمیته امداد آن را به نیابت آز آن ها به دست نیازمندان برساند. 
و  پایگاه های سیار  امداد،  کمیته  دفاتر  به  مراجعه  با  مردم می توانند 
۸۰۰۰ دفتر نیکوکاری در سراسر کشور در محلات کم برخوردار اقدام 

به کمک رسانی کنند.
آسوده در خصوص نحوه رساندن این کمک ها به نیازمندان بیان کرد: 
این کمک ها عمدتاً به صورت کالا در اختیار نیازمندان قرار می گیرد. 
تامین  برای  نقدی  به صورت  هم  اکرام  حامیان  کمک های  از  بخشی 
لوازنم التحریر به حساب دانش آموزان واریز می شود. خیرین می توانند 
مبالغ را به ما تحویل دهند تا ما هماهنگی ها را انجام دهیم در برخی 
موارد هم می توانند خودشان به حساب نیازمندان واریز کنند. کمیته 
امداد هم به عنوان امانت دار و مسئول اجرای کمک رسانی عمل می کند 
و حفظ عزت نفس و کرامت، خصوصاً در مورد دانش آموزان را در نظر 

می گیرد.

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد خبر داد
تامین۸۵۰هزاربستهلوازمالتحریربرایدانشآموزاننیازمند


